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beszámoló és évértékelés

2014. október – a választások után a Tatai Lengyel Nemzetiségi Önkormányzat tisztújítása

Az alakuló ülésen kettő igen szavazattal és egy nem szavazattal Csatay Krisztián lett a  Tatai 
Lengyel Nemzetiségi Önkormányzat elnöke, illetve kettő igen szavazattal és egy nem szavazattal 
Kollár Ursula Bozena az alelnök.

Megvitattuk és megszavaztuk a következő év célkitűzéseit és a hozzákapcsolódó költségvetést.
A legfontosabb irányvonalként jelöltük ki: 

1. a Lengyel Nemzetiségi Önkormányzatok (továbbiakban LNÖ) weben történő fejlettebb 
megjelenését, elősegítve ezáltal a könnyebb kapcsolat felvételt a magyarországi lengyel 
nemzetiségűeknek a környezetükben lévő Lengyel Nemzetiségi Önkormányzatokkal, 
csoportokkal, szervezetekkel

2. a hagyományok és kapcsolatok ápolását, fejlesztését mind az óhazával, mind 
Magyarországgal kapcsolatban

A 2015-ös évben a következőket tudtuk megvalósítani illetve a következő akadályokba ütköztünk:

• Felvettük a kapcsolatot és folyamatosan kapcsolatban vagyunk azóta is a kecskeméti és a 
győri LNÖ-vel, a webes megjelenés közös céllá vált, ezen azóta is folyamatosan dolgozunk.
Megvettük az lno.hu és lnö.hu domaineket és teszt jellegű üzemeltetést végzünk tavasz óta, 
folyamatosan segítve az ezen dolgozókat szerkesztési és üzemeltetési információval.
(A teszt szerver elérhető a http://lno.hu domain alatt)
Ebben a vonatkozásban nyújtottunk be pályázatot az EPER rendszeren keresztül, de nem 
kaptunk semmilyen támogatást.
Sajnos Tata Város Önkormányzata -szintén- az idén egy forint támogatást sem adott, így 
mind az eszközök beszerzése, mind azok beállítása üzemeltetése saját költségen történik, 
amely források kevésnek bizonyulnak arra, hogy a 2015-ös év költségvetéséből azt 
kigazdálkodjuk és a tervezett munkát idén elvégezzük.

• A Tatai Patarára érkező lengyel hagyományőrzőket vendégül láttuk, Csatay Krisztián a Tatai 
Lengyel Nemzetiségi Önkormányzat elnöke főzte és tálalta az ételt az egybegyűlteknek a 
rendezvény helyszínén.
Megjelent továbbá Kollár János Győr Megyei Jogú Város Lengyel Nemzetiségi 
Önkormányzatának elnöke és Buskó András LNÖ elnök, az OLÖ Kulturális, Ifjúsági és 
Sport Bizottság tagja is.
Az étkezést követően hosszas beszélgetés alakult ki, és bizton állíthatjuk hogy jelentős 
kapcsolatok kiépülésének lett az alapja ez a „meglepetés” vacsora. 
Az eseményről beszámolt a Polakia Magazin és a polonia.hu weboldal is.

• Több alkalommal személyes találkozókat szerveztünk a győri LNÖ-vel -mélyítve a 
kapcsolatokat- és megtárgyaltuk a közös munka fontosabb pontjait.

• Tavasszal megkereste a Tatai LNÖ-t a Magyar királyi "Szent István" 3. honvéd gyalogezred 
Hagyományőrző Egyesület alelnöke, dr. Vizi László és segítségünket kérte. 

http://lno.hu/


A  Hagyományőrző Egyesület minden évben részt vesz a Varsó mellett megrendezésre
kerülő II. Világháborús megemlékezésen. 
Idén a Varsói Felkelés megemlékezésén különösen kiemelt szerepet szántak a magyaroknak 
a helyi lengyel szervezők. Sajnos már minden támogatás megvonásra került tőlük, ezért a 
megjelenés is kétségessé vált. Úgy gondoltuk, hogy az ezeréves lengyel-magyar barátságnak 
ez az egyik fontos és vitathatatlan bizonyítéka (ti. A magyarok, mint „ellenséges” haderő 
folyamatosan támogatták, segítették és fegyverrel, lőszerrel, információval látták el a Honi 
Hadsereg katonáit, sőt többen az életüket is adták a Lengyel Ügyért), ezért 
megengedhetetlen, hogy ezen az eseményen ne tudjanak részt venni, különösen azért, mert 
több hagyományőrző a mi városunk lakosa, polgára.
(Sajnos ez esetben sem kaptunk segítséget a várostól, szűkös anyagi keretünkből pedig nem 
futotta volna a teljes költségre, szerencsére az Öko Direkt Kft. vállalta, hogy a hiányzó 
összeggel „megtámogatja” a Tatai LNÖ-t.)
A megemlékezés kiemelkedő szerephez jutott a Tatai LNÖ életében. Túl azon, hogy 
barátságok, nem túlzással életre meghatározó kapcsolatok szövődtek az ott megjelenő 
magyar és lengyel emberek között, az eseményt megtisztelte jelenlétével a varsói magyar 
katonai attasé Melke Tamás alezredes és Zoeld Zsombor attasé is.
Mindketten külön megtisztelték azzal a Tatai LNÖ-t, hogy velünk közösen koszorúzták meg 
azt a méltatlanul elfeledett emléktáblát, amely annak állít bizonyságot, hogy magyarok és 
lengyelek közösen küzdöttek a Varsói Felkelés idején és a két nép barátságát még egy német-
magyar katonai szövetség sem tudta megingatni. Az erről készült rövid videó anyag az ülést 
követő napokban felkerül a Tatai LNÖ szerverére és az Tata Város weblapjáró is -egy linken 
keresztül- elérhető lesz.

• November 11-én ünnepeltük a Lengyel Függetlenség kivívásának 97. évfordulóját. Győrben 
koszorúzással, fáklyás felvonulással, díjátadással és koncerttel emlékeztünk meg. Ezen részt 
vett a Tatai LNÖ is. A részletek és a kapcsolódó videók fotók szintén elérhetőek lesznek a 
Tatai LNÖ szerveréről, amint az anyaggal és a vágással elkészültünk.
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